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Transport-, Bygnings- og Boligudvalget har i brev af 31. januar 2017 stillet mig 

følgende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Andreas Steenberg (R). 

Spørgsmål nr. 307: 

Hvorfor trækker det ud med at forbedre ventefaciliteterne for passagererne på 

Viborg St.? Spørgeren bekendt har DSB for længst sendt et forslag til Arriva om 

fælles finansiering af etablering og drift (rengøring) af et ekstra glasventeskur 

på den nye ø-perron.  

Svar: 

Jeg har forelagt sagen for DSB, som har oplyst følgende: 

”DSB sendte den 17. oktober 2016 et brev til Arriva, hvori DSB tilbyder at etab-
lere et supplerende venterum på Viborg st., såfremt Arriva er indstillet på at 
betale leje til DSB for anvendelse af venterummet. 
 
Arriva sendte den 12. december 2016 et brev til DSB, hvori de tilkendegiver, at 
de umiddelbart er positive over for DSB’s forslag. Parterne blev derfor enige om 
at afholde et møde, hvor de nærmere detaljer vedr. en eventuel lejeaftale kan 
drøftes. 
 
Der pågår i øjeblikket interne drøftelser i DSB om håndteringen af sagen, som 
skal danne baggrund for DSB kommende drøftelser med Arriva. DSB planlæg-
ger at indkalde Arriva til et møde hurtigst muligt, hvor parterne kan drøfte de 
nærmere omstændigheder vedr. eventuel indgåelse af en lejeaftale om anven-
delse af et supplerende venterum på Viborg st. Der er således i øjeblikket ikke 
et færdiggørelsestidspunkt for etablering af et supplerende venterum, da dette 
afventer udfaldet af mødet.” 
 

Mit ministerium har desuden hørt Arriva, som er bekendt med sagen, og som 

ikke har haft kommentarer til DSB’s fremstilling.  

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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